
Buren van Rijnenburg en Reijerscop heeft in aanloop naar de Provinciale Staten verkiezing 

op 15 maart 2023 de Politieke partijen drie stelling voorgelegd en om hun mening gevraagd. 

Stelling 1. Respecteer lokale keuze voor zonne-energie 

Maatschappelijk draagvlak is een vereiste voor een duurzame energietransitie. Er is een 

lokale keuze tussen zonne-energie of windenergie. In nieuwe plannen voor Regionale 

Energie Strategie (RES) wordt door bewoners en gemeenten steeds vaker gekozen voor 

zonne-energie en geen windenergie. De provincie moet lokale keuzes respecteren en geen 

windturbines opdringen. 

Stelling 2. Windturbines alleen met maatschappelijk draagvlak 

Bij plannen voor plaatsing van windturbines stellen wij de voorwaarde dat een 

meerderheid van direct belanghebbende omwonenden, in een straal van 10x de 

tiphoogte, zich in een onafhankelijke draagvlakmeting hier voor uitspreekt.  

Stelling 3. Versnel de woningbouw ook buitenstedelijk 

Om de woningbouw te versnellen moeten we niet alleen binnenstedelijk bouwen maar 

ook per direct inzetten op nieuwe woningbouwlocaties buiten de bestaande stad met 

hoogwaardige OV-verbindingen.  

Onderstaand vindt u de toelichting van partijen bij hun eens/oneens/geen van beide stem. 

Voor partijen waarvan wij geen reactie ontvingen treft u quotes aan uit hun 

verkiezingsprogramma. 
 

 
 

50Plus 

1. Helemaal mee eens. 50PLUS is fel tegen windmolens zonder draagvlak van onder 
af. Te gek voor woorden dat de provincie nu de gemeentes onder dwang locaties 
voor windmolens wil opleggen. Uitholling van de democratie. 50PLUS vindt dat 
windmolens het landschap aantasten. Al zetten wij het hele land vol is de 
opbrengst nog lang niet genoeg voor de behoefte. 50PLUS vindt dat alternatieven 
zoals o.a. Kernenergie of waterstof verder ontwikkeld moet worden. Windmolens 
richten een slachting aan onder vogels en de broodnodige insecten daarnaast is 
het heel slecht voor de gezondheid bij de direct omwonenden. 

2. Mee eens alleen windmolens alleen met draagvlak van onderaf. En zeker niet 
onder dwang. De gemeenten die het wel willen verbieden om windmolens bij de 
gemeentegrens te plaatsen. De ver van mijn bed show. Zeker bij de stad Utrecht en 
Amsterdam dreigt dat. Voor o.a. de gemeenten De Ronde Venen en StichtseVecht 
in het Gein gebied vanuit Amsterdam. Vanuit Utrecht o.a. bij bedrijventerrein Lage 
Weide aan de grens van StichtseVecht maar ook aan de andere kant van de stad 
Utrecht.  

3. 50PLUS vindt dat de provincie meer ruimte moet geven om buiten de stedelijke 
bebouwing woningen te realiseren. Kleine projecten en levensloopbestendig 
bouwen om de doorstroming vanuit de de gezinswoningen te bevorderen. Minder 
duurdere woningen in de natuurgebieden. Meer sociale woningen zijn nodig om de 
woningnood aan te pakken in de sociale sector. Het inbreien is veel te beperkt om 
de woningnood op te lossen.  



 

 
 

BBB 

1. BBB is in beginsel tegen de bouw van windturbines in de provincie Utrecht zolang 
er niet met 100% vaststaat dat deze turbines geen (geluids) schade berokkenen 
aan mens, dier en/of natuur. In ons verkiezingsprogramma staan veel alternatieven 
om de klimaatdoelstelling (2050 geen fossiele brandstoffen) te realiseren zonder 
schade aan mens, dier en/of natuur toe te brengen.  

2. M.b.t. uw democratie stelling is de BBB klip en klaar. Alle democratisch gekozen 
bestuurslagen (hoog, midden en laag) moeten gerespecteerd en omarmd worden. 
Zo heeft J.R. Thorbecke het in de 19de eeuw bedoeld en zo moet het ook 
uitgevoerd worden. Het prachtige gedachtengoed van John Locke in de praktijk 
gebracht door Thorbecke zal ten alle tijden verdedigd moeten blijven worden.  

3. "Het zou een goede zaak zijn als er in het nieuwe provincie coalitieakkoord een 
doorbraak wordt gerealiseerd voor de toekomst van Rijnenburg".  Een prachtige 
natuur inclusieve woonwijk waarbij duizenden starters, gezinnen, ouderen, singles, 
etc. uit de provincie Utrecht eindelijk een thuis kunnen krijgen waar ze vaak al 
jaren op wachten. Iedere dag BBBeter! 

 

 
 

 
 

BVNL 

1. Ja, uiteraard. De provincie dient de lokale democratie te respecteren. Beter nog, 
men dient voor dit soort ingrijpende zaken een bindend referendum (waarbij zich 
committeert aan de uitkomst) uit te schrijven. Een belangrijk deel van de 
energiecrisis komt voort uit de ondoordachte plannen uit het klimaatakkoord. 
Alsof het klimaat zich wat aantrekt van een akkoord in Nederland. 

2. BVNL is tegen windturbines. Mensen worden ziek van het (laagfrequent) geluid, 
het sloopt het landschap en creëert een onleefbaar woonmilieu. Daarnaast is het 
onbetaalbaar, onbetrouwbaar en dient er voor tientallen miljarden in een nieuw 
netwerk te worden gestoken, terwijl het met kerncentrales (en thorium straks) 
anders kan. Mocht, na een transparant en objectief proces, blijken dat een 
meerderheid voor windmolens te zijn, dan leggen wij er ons uiteraard bij neer. Die 
kans is echter nihil. 

3. De locaties om binnenstedelijk nog verder te verdichten zijn nagenoeg niet meer 
beschikbaar. Wij stelden 12 jaar geleden al voor om te bouwen in Rijnenburg. Ook 
andere grotere uitleg locaties zoals de A1 locatie bij Amersfoort zouden daarvoor 
in aanmerking moeten komen. Daarnaast vinden wij het van groot belang om het 
type woningen te bouwen dat volgens onderzoek zeer gewenst is: 
eengezinswoningen. Daarbij moet een goede ontsluiting komen. Met openbaar 
vervoer én de auto. Rijnenburg zou kunnen worden aangetakt op de SUNIJ-lijn 



 

 

CDA 

1. Over opwek van energie via wind en zon zijn afspraken gemaakt tussen 
gemeenten, provincie en het Rijk. Het CDA provincie Utrecht vindt dat lokale 
keuzes gerespecteerd moeten worden voor de opwek van grootschalige energie. 
Het CDA heeft hierover een motie ingediend: “Als een gemeente een voldoende 
bod heeft neergelegd moeten we die als provincie niet overtroeven en zeker niet 
met molens”. 

2. Draagvlak voor de energietransitie is breder dan direct omwonenden. Het CDA 
provincie Utrecht vindt betrokkenheid van omwonenden, zorgvuldig 
gezondheidsonderzoek en afstandsnormen bij windenergie belangrijk. Ook lokaal 
eigendom is essentieel. 

3. Het CDA provincie Utrecht wil betaalbare koop- en huurwoningen bouwen. Ieder 
dorp en elke stad kan in de kernrand 50 huizen bouwen. We kiezen ook voor een 
aantal grote bouwlocaties binnenstedelijk of op nieuwe plekken, zoals Rijnenburg.   

 

 
 

 
 

Christen Unie 

1. De energietransitie vraagt om ruimte voor zonneparken, windmolens en 
hoogspanningsleidingen. De provincie zet in op een brede mix van 
opwekmogelijkheden, van wind op land, geothermie (aardwarmte) en 
zonneparken. 

2. De provincie neemt regie in de ruimtelijke inpassing van energieopwekking. De 
provincie communiceert dat de energietransitie noodzakelijk is, veel ruimtelijke 
impact zal hebben en moeilijke keuzes vergt. De provincie zet zich maximaal in om 
lokaal draagvlak te realiseren (al is een volledig draagvlak een illusie). 

3. Zoveel mogelijk binnenstedelijk en in de verstedelijkte zones bouwen, zo min 
mogelijk bouwen in het groen. Quote uit verkiezingsprogramma: “de polder 
Rijnenburg, waar woningbouw voor 2040 nog niet aan de orde is.” 

 

 
 

 
 

D66 

1. D66 wil dat de provincie een actievere rol op zich in de energietransitie. 

2. De provincie neemt een actievere rol op zich in de energietransitie. 
Maatschappelijke acceptatie van duurzame energie is voor D66 een belangrijke 
randvoorwaarde. Dat geldt voor het realiseren van windmolenparken, 
zonnevelden of een combinatie ervan. Dat er energieopwekking moet komen 
vloeit voort uit de doelen en is daarmee een gegeven. Inwoners moeten kunnen 
meedenken over de duurzame energieopwekking die in hun omgeving wordt 
gerealiseerd. 

3. Omdat dit niet genoeg is, wijzen we daarnaast een paar grotere bouwlocaties aan, 
waarbij we bereikbaarheid, bij voorkeur met openbaar vervoer, direct in orde 
moeten maken. Zo wil D66 dat er in de polder Rijnenburg (na 2035) naast 
grootschalige hernieuwbare energieopwekking op termijn ook woningen komen. 
Maar Binnenstedelijk bouwen heeft de voorkeur. 



 

 
 

Denk 

1. DENK pleit voor duurzame energiebronnen zoals zonnepanelen, windmolens en 
waterkrachtcentrales. Wij zijn niet tegen windmolens, mits de besluitvorming in 
samenspraak gaat met omwonenden en de windmolens niet leiden tot overlast. 

2. DENK pleit voor duurzame energiebronnen zoals zonnepanelen, windmolens en 
waterkrachtcentrales. Wij zijn niet tegen windmolens, mits de besluitvorming in 
samenspraak gaat met omwonenden en de windmolens niet leiden tot overlast. 

3. Om de woningvoorraad op peil te houden moet er ook gebouwd worden in polder 
Rijnenburg. 

 

 
 

 
 

Forum voor Democratie 

1. De provincie moet zich verzetten tegen de onhaalbare en onbetaalbare 
energietransitie en inzetten op betrouwbare, goedkope energie. 

2. Geen extra toelichting gewoon EENS met de stelling 

3. De provincie moet zich verzetten tegen de onhaalbare en onbetaalbare 
energietransitie en inzetten op woningbouw in deze tijd van woningnood . 

 

 
 

 
 

Groen Links 

1. Er zijn te weinig plannen voor windenergie, waardoor een onbalans ontstaat op het 
energienet en de klimaatdoelen niet gehaald dreigen te worden. Een goede mix 
tussen zon en wind is noodzakelijk. GroenLinks vindt dat de provincie als bevoegd 
gezag regie moet nemen en samen met gemeenten de beste locaties aan moet 
wijzen.  

2. GroenLinks vindt draagvlak belangrijk en weegt dat dan ook mee bij besluitvorming. 
We willen daarbij zoveel mogelijk lokaal eigendom. Omwonenden moeten kunnen 
profiteren van energieopwek, ook inwoners die weinig geld te besteden hebben. 

3. Er zijn nu al voldoende woningbouwlocaties tot 2040 om aan de woningbehoefte te 
voldoen. Het probleem is dan ook niet het vinden van nieuwe locaties, maar het 
versnellen van bestaande plannen. Daar zet GroenLinks op in. Zoveel mogelijk 
binnen bestaande steden en dorpen, en goed ontsloten met fiets en OV. 
Laaggelegen polders, zoals Rijnenburg, zijn vanuit het bodem- en water bezien 
minder geschikt voor woningbouw dan andere locaties.  



 

 
 

JA21 

1. JA21 is geen voorstander van zowel windparken op land als zonneweiden (op 
woningen en bedrijven daar zijn wij voor) deze nemen te veel plek in en leveren te 
weinig op. De provincie Utrecht heeft een woning tekort en wij zijn voorstander 
van woningbouw in de polder Rijnenburg om zo een steentje bij te dragen aan het 
woning te kort in de provincie. De provincie moet lokale keuzes respecteren en 
geen windturbines opdringen. 

2. Als er met maatschappelijk draagvlak de belanghebbende worden bedoelt zoals in 
de definitie van de raad van state (10x de tiphoogte). Windturbines hebben direct 
effect op de leefomgeving van de omwonenden. Het kan niet zo zijn dat mensen in 
de stad stemmen voor windturbines en dat de tegenstanders ermee worden 
opgezadeld. Daarom zou er zonder draagvlak geen windturbines geplaatst moeten 
worden.  

3. Om de stad leefbaar en groen te houden zou er niet alleen moeten worden 
gekeken naar binnenstedelijk bouwen maar ook naar buitenstedelijk bouw. Wel 
met een hoogwaardige OV-verbinding. Daarnaast zijn wij voorstander van het 
kernbindingsprincipe binnen alle dorpen en steden, voorrang voor de eigen 
inwoners. JA21 is tegenstander van bouwen in natuurgebieden.  

 

 
 

 
 

Partij voor de Dieren 

1. De provincie stimuleert de ontwikkeling van zonneparken en windmolens op 
plekken waar dieren en natuur er geen hinder van ondervinden. 

2. De provincie stimuleert de ontwikkeling van zonneparken en windmolens op 
plekken waar dieren en natuur er geen hinder van ondervinden. 

3. Er wordt alleen binnenstedelijk en zoveel mogelijk natuur-inclusief gebouwd, niet 
in het groen. Woningbouw in polder Rijnenburg wordt uitgesloten. 



 

 
 

PvdA 

1. Om onze afhankelijkheid van fossiele energie zo snel mogelijk te beëindigen 

hebben we snel zowel fors meer zonne-energie als windenergie nodig. De PvdA 

staat pal voor deze opgave, en verwacht ook van gemeenten dat zij hun eigen 

afspraken uit de Regionale Energiestrategie (RES1.0) nakomen. Daarbij is een 

goede balans tussen zon en wind belangrijkrijk, ook vanwege een goed gebruik van 

de netcapaciteit. Wel vindt de PvdA dat bewoners altijd mede-eigenaar van 

windparken of zonnevelden moeten kunnen zijn, en op die manier moeten kunnen 

meeprofiteren van de opbrengsten van duurzame energie. 

2. De PvdA is een groot voorstander van participatie en co-creatie met 
belanghebbenden bij de vorming en de uitvoering van beleid. Mede-eigenaarschap 
maakt daar een belangrijk onderdeel van uit. Besluitvorming over het gebruik van 
de ruimte vindt uiteindelijk altijd in gemeenteraden en provinciale staten plaats. 
Anders dan de stellers in de toelichting suggereren, woont de lijsttrekker van de 
PvdA zeer dicht bij de geplande windturbines in de polder Rijnenburg. 

3. De PvdA steunt de inzet van het college van de stad Utrecht voor de verkenning 
naar de ontwikkeling van klein Rijnenburg: de bouw van 25.000 woningen in 
combinatie met natuur, sporten, recreatie, waterveiligheid en goed openbaar 
vervoer. Daarbij betrekken we de plannen voor woningbouw langs de A12. Die 
moet dan inderdaad wel ontsloten zijn door hoogwaardig openbaar vervoer, dat 
wat ons betreft af moet zijn voordat grootschalige woningbouw opgeleverd wordt. 
Zelfs als, via het alternatief A27, hier op korte termijn middelen voor beschikbaar 
komen, zal de aanleg van dat hoogwaardig OV nog minstens 10 jaar in beslag 
nemen. Ondertussen zetten we vol in op binnenstedelijke woningbouw.  

 

 
 

 
 

PVV 

1. PVV staat voor: Onmiddellijk stoppen met alle plannen voor windturbines en 
zonneakkers. Dat zon-op-dak particulier mogelijk moet zijn, maar bij erfgoed mag 
de erfgoedwaarde niet worden aangetast. Geen gedwongen energietransities op 
wat voor manier dan ook. Serieuze onderzoeken naar het bouwen van 
kerncentrales en hier ook actiefbeleid op voeren. 

2. PVV staat voor: Geen gedwongen energietransities op wat voor manier dan ook. 

3. PVV staat voor: Dat woningbouwlocaties moeten worden benut; daarom bouwen 
we in de Polder Rijnenburg en zorgt de provincie dat de gemeente Utrecht dit ook 
daadwerkelijk gaat doen. Dat woningbouw altijd boven het opwekken van 
(duurzame) energie gaat. 



 

 
 

SGP 

1. Hiermee zijn wij het helemaal eens. Het is belangrijk dat de lokale democratie 
spreekt en dat de inwoners daarin goed worden gehoord. Bij de laatste 
gemeenteraadsverkiezingen zijn veel partijen die zich verzetten tegen windmolens 
hard gegroeid. Het is belangrijk om dit gevoelen van de kiezer serieus te nemen en 
om te zetten in beleid. Wij zijn alleen voor windmolens als er draagvlak is in de 
omgeving en de winst van de windmolens gaat naar de mensen die ook de overlast 
ervaren (lokaal eigenaarschap). We zijn voor zonnepanelen, maar willen niet dat 
deze worden gelegd op kostbare landbouwgrond. Investeerders kiezen nu 
makkelijk voor het toepassen van zonnevelden, terwijl wij denken dat het 
belangrijk is dat eerst alle daken vol komen te liggen.  

2. Het is belangrijk dat de lokale democratie spreekt en dat de inwoners daarin goed 
worden gehoord. Bij de laatste gemeenteraadsverkiezingen zijn veel partijen die 
zich verzetten tegen windmolens hard gegroeid. Het is belangrijk om dit gevoelen 
van de kiezer serieus te nemen en om te zetten in beleid. Wij zijn alleen voor 
windmolens als er draagvlak is in de omgeving en de winst van de windmolens gaat 
naar de mensen die ook de overlast ervaren (lokaal eigenaarschap).De concrete 
methode die hier wordt voorgesteld om draagvlak te meten willen we niet vanuit 
de provincie voorschrijven aan gemeenten. Dit is een verantwoordelijkheid van 
gemeenten zelf. 

3. Wij pleiten al enkele periodes voor het soepeler omgaan met de omlijning van het 
stedelijk gebied. We zijn blij dat dit college hierin flexibeler opereert dan het vorige 
college, maar zien nog wel ruimte voor verbetering. Het duurt te lang en kost te 
veel ambtelijke capaciteit vanuit gemeenten om woningbouwplannen erdoor te 
krijgen bij de provincie. 

 

 
 

 
 
 

SP 

1. SP: De Provincie is terughoudend met de aanleg van zonneweiden. Geld dat verdiend 
wordt met de exploitatie daarvan komt direct ten goede aan de omwonenden. 

2. SP: Windenergie is kansrijk als bewoners meer betrokken zijn en financieel voordeel 
ervaren. We benutten optimaal de al bestaande infrastructuur voor transport. De 
Provincie gaat het draagvlak onder de bevolking actief vergroten. 

3. Als het aan de SP ligt dan wordt er niet gestart met het bouwen in groengebieden zoals 
Rijnenburg, voordat lopende en gestagneerde programma’s zijn afgerond.  

 

 
 

 
 

U26 Gemeenten 

1. Wij zijn tegen de bouw van mega windturbines. 

2. Wij zijn tegen de bouw van mega windturbines. 

3. Wij zijn voor juist daar te bouwen mits er aan de flora en fauna wetgeving voluit 
wordt voldaan. 



 

 
 

Volt 

1. Het doel is klimaatneutraal in 2040: dat staat vast. Daar hebben we ook een mix 
van duurzame energie voor nodig. We moeten en willen allemaal versnellen en 
gaan moeilijke keuzes niet uit de weg. Maar daarvoor is lokaal draagvlak belangrijk. 
Volt wil daarom het hoe en wat samen bepalen, via professioneel georganiseerde 
burgerberaden. Uitkomsten nemen we serieus en we zorgen dat lokale bewoners 
profiteren, bijvoorbeeld via winstdeling. Want draagvlak is belangrijk om 2040 te 
halen. 

2. Het doel is niet de windmolen maar schone energie. Volt denkt dat windmolens 
hard nodig zijn in de duurzame energiemix, maar staat open voor verschillende 
haalbare oplossingen. Zolang onafhankelijk wetenschappelijk onderzoek aantoont 
dat we met alternatieve oplossingen in Utrecht ook tot een klimaatneutrale 
provincie in 2040 komen. Volt is niet voor referenda die geen haalbare alterna-
tieven voorstellen, want linksom of rechtsom we gaan klimaatneutraal 2040 halen. 
Lokale bewoners moeten profiteren, ook van de winsten van energieprojecten. 

3. Inderdaad: én én. Het tekort is véél te groot: we moeten morgen beginnen te 
bouwen in Rijnenburg. En in Vathorst. Veel groen, OV- en fietsverbindingen zijn 
daarbij harde eisen. Tegelijk ziet Volt ook binnen en aan de randen van onze 
steden veel mogelijkheden. Want we kunnen onnodige natuurschade voorkomen 
en de openheid in provincie Utrecht behouden. Maar wat Volt betreft gaat morgen 
de schop in de grond in Rijnenburg. Met vooral veel betaalbare woningen voor 
jongeren en jonge gezinnen, huishoudens met een laag inkomen, en duurzame 
mantelzorgwoningen. 

  

 

VVD 

1. Eens. Zowel de fractie als het verkiezingsprogramma zijn hier helder over, de 
provincie moet geen inpassingsplannen of projectbesluiten maken voor 
windturbines als de gemeenteraad daartoe niet heeft besloten. Wij vinden het 
belangrijk dat er bestuurlijke betrouwbaarheid is, zowel van gemeenten als van de 
provincie. Het res-bod dat door 25 gemeenten en de provincie is vastgesteld is dus 
het doel. Daar zit ook nog wat marge op, want het bod was hoger dan voor het 
Nationaal Programma nodig was, maar er zijn ook nog projecten die misschien niet 
kunnen worden aangesloten of waar de gemeente na de gemeenteraads-
verkiezingen andere invulling aan geeft.  

2. Oneens. Draagvlak voor windprojecten vinden we belangrijk, maar dat meten we 
aan het standpunt van de gekozen volksvertegenwoordiging: de gemeenteraad. Als 
die een bestemmingsplan wil met wind maken we dan in beginsel ruimtelijk moge-
lijk. Er is wel een issue op de grenzen van gemeenten, daar waar gemeenten 
binnen een paar honderd meter van een andere gemeente windenergie wil opwek-
ken zou dat wel ook op draagvlak bij de buurgemeente moeten kunnen rekenen. 

3. Eens. Er zijn echt grote mogelijkheden buiten het stedelijk gebied om de 
woningbouwbehoefte in te vullen. Dat betekent wel iets voor de bereikbaarheid 
met OV, fiets en auto en de provincie moet daar dus ook voor zorgen door wegen 
aan te leggen of de capaciteit op bestaande wegen te vergroten als dat extra 
woningen mogelijk maakt.  

 


